
Nr 5/1748
31 stycznia 2024 r.

Kraków

Wzrost dodatku mentorskiego
Jak informuje Zespół HR, w 2024 roku w AMP wzrósł doda-

tek mentorski dla pracowników, którzy przekazują wiedzę i kom-
petencje osobom nowo zatrudnionym lub zmieniającym sta-
nowisko w ramach innego zakładu/biura.

Od 1 stycznia 2024 roku dodatek za mentoring wynosi
401 zł i jest wyższy o 41 zł niż w poprzednim roku.

Dodatek mentorski powstał, aby docenić postawę osób bez-
pośrednio zaangażowanych w podnoszenie poziomu wiedzy
nowych koleżanek i kolegów z pracy oraz w trosce o wzmoc-
nienie transferu kompetencji wewnątrz ArcelorMittal Poland.
W 2023 roku dodatek za mentoring otrzymywało łącznie 809
pracowników naszej firmy.

Zgodnie z Zakładowym Układem Zbiorowym Pracy, doda-
tek został zwaloryzowany o wskaźnik inflacji za rok 2023 poda-
ny przez Główny Urząd Statystyczny, który wyniósł 11,4 proc.
Szczegóły dot. zasad związanych z przyznawaniem dodatku
mentorskiego znajdują się w treści ZUZP (Rozdział XII, § 73).

Spotkanie z dyr. Wojciechem Koszutą

W ubiegły czwartek 25 stycznia dyrektor generalny AMP Woj-
ciech Koszuta spotkał się z przedstawicielami największych orga-
nizacji związkowych wchodzących w skład tzw. TOP6.

Podczas spotkania dyrektor przedstawił bieżącą sytuację pro-
dukcyjną w zakładzie. Jak zwykle, pierwszą część swojego wystą-
pienia poświęcił sprawom bhp. Niestety, nowy rok rozpoczął się
nie najlepiej, ponieważ w ZKZ odnotowano dwa wypadki, w wyni-
ku których poszkodowani pracownicy musieli skorzystać z L-4.
Dodatkowo 15 stycznia na terenie AMDS Kraków miał miejsce
wypadek śmiertelny, któremu uległ pracownik zatrudniony w tej
spółce. Wojciech Koszuta, nawiązując do tego smutnego faktu,
zwrócił się z apelem o podjęcie wszelkich starań mających na celu
zwiększenie bezpieczeństwa pracy, by tego rodzaju zdarzenia nie
miały miejsca.

Obszerny blok tematów dotyczył produkcji w poszczególnych
zakładach. Cieszy informacja, że w Dąbrowie Górniczej w dalszym
ciągu pracują dwa piece w pełnym cyklu produkcyjnym. W dużym
stopniu przyczyniło się do tego przekierowanie zamówień z hut w
Bremen i Gent, ponieważ w tych hutach pojawiły się problemy z
pracą wielkich pieców. W dyskusji wyrażono nadzieję, że praca
obu śląskich pieców będzie kontynuowana.

Podejmowane są końcowe działania zmierzające do urucho-
mienia krakowskiej ocynkowni nr 1. Zgodnie z założeniami z po-
czątkiem lutego ma zostać wznowiona produkcja tej linii po po-
nad rocznym postoju. Wstępne plany zakładają pracę tej linii
przez 2-3 miesiące.  Najbliższy czas pokaże, czy pojawią się kolej-
ne zamówienia.

Niestety pojawiły się problemy związane z dopłatami do CO
2
.

Jak wiemy, produkcja slabów metodą wielkopiecową oznacza
emisję 2 ton CO

2
 na każdą wyprodukowaną 1 tonę stali. Wiąże się

to ze znacznym wzrostem kosztów produkcji, w których należy
uwzględnić wspomniane dopłaty. Bardziej efektywną jest pro-
dukcja slabów dla wyrobów długich, z wykorzystaniem pieców
elektrycznych, których niestety jeszcze nie mamy. Budowa tego
typu pieców to kwestia kilku najbliższych lat. Wysokie koszty
produkcji polskiej stali skutkują tym, że na naszym rynku pojawia
się dużą ilość stali z importu. Jak stwierdził dyrektor, pewnym
rozwiązaniem tego problemu będzie pobieranie opłat emisyjnych
CO

2 
na granicach UE, jednak wprowadzenie w życie tych przepi-

sów to kwestia ponad jednego roku. To rozwiązanie pozwoli wpro-
wadzić uczciwsze zasady konkurencji z krajami spoza Unii Euro-
pjskiej, gdzie nie obowiązują obostrzenia dekarbonizacyjne.

Kolejny temat dotyczył krakowskiego PCI. Aktualnie rozpatry-
wane są oferty dotyczące zakupu i wymiany palnika, który pra-
cowałby na gazie ziemnym, ewentualnie koksowniczym (tj. naj-
bardziej elastyczne rozwiązanie pozwalające w razie konieczno-
ści wykorzystywać gaz koksowniczy). Planowany czas ostatecz-
nego montażu palnika przewidywany jest na przełomie 2024/2025

roku. Wtedy ponownie uruchomiona zostałaby produkcja PCI
w Krakowie.

Dyrektor Koszuta potwierdził, że na chwilę obecną nie ma
decyzji o zamknięciu ZKK. Mimo to, związkowcy obawiają się
możliwości wprowadzenia „czarnego scenariusza”. Temat wy-
wołany został informacją o trwającej wywózce węgla z kok-
sowni krakowskiej do zdzieszowickiej. Według słów dyrektora
decyzja ta wynika z właściwości technologicznych składowa-
nego węgla. Po sześciomiesięcznym okresie leżakowania zwięk-
sza się niebezpieczeństwo samozapłonu węgla, dlatego węgiel
z Krakowa musiał być przesłany do przetworzenia w ZKZ.

Sprawa Tamehu wypełniła kolejną część spotkania. Związ-
kowcy poinformowani zastali, że miasto Kraków jest zaintere-
sowane kupnem spółki. Ostatecznych decyzji należy oczeki-
wać dopiero po wiosennych wyborach samorządowych, kie-
dy to nowe władze wypowiedzą się w tym względzie. Trochę
inaczej ma się sprawa ze spółką AM Refractories. Obecnie trwają
uzgodnienia co do ewentualnego utworzenia spółki joint ven-
ture z japońską firmą Krosaki Harima Corporation. Takie roz-
wiązanie dałoby szansę rozwoju krakowskiej spółki. Jak pa-
miętamy japońska firma w maju 2021 r. podpisała umowę part-
nerską z Refractories.

Sprzedaż zbędnych terenów, a także niektórych nierucho-
mości, którymi zarządza krakowska huta, była ostatnim tema-
tem omawianym przez dyrektora generalnego. Wstępny plan
przekazania miastu gruntów i sprzedaży budynków przygoto-
wał dyrektor Transformacji Biznesu Adam Parzoch. Ostatecz-
na wersja ma być gotowa w drugiej połowie bieżącego roku.
Co ciekawe, na chwilę obecną nic nie mówi się o sprzedaży
zabytkowych budynków S i Z. Szkoda by było, gdyby te wy-
jątkowe gmachy, ważne z punktu widzenia historii nowohuc-
kiego kombinatu, nie dostały szansy na „drugie życie”.
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Zebranie przewodniczących z 29 stycznia br.

Wybory do MPKZP w oddziale krakowskim
W chwili, gdy to piszemy w krakowskim oddziale trwają

wybory do Międzyzakładowej Pracowniczej Kasy Zapomo-
gowo - Pożyczkowej przy ArcelorMittal Poland S.A. Oddział
w Krakowie.

Obowiązujące regulacje prawne gwarantują związkom zawodo-
wym nadzór społeczny nad KZP. Znowelizowana w 2021 r. Usta-
wa o kasach zapomogowo-pożyczkowych (Dz.U. z 2021 r. poz.
1666)  rozbudowuje kwestię kontroli, zapewniając ją w pierwszym
rzędzie zakładowej organizacji związkowej w rozumieniu art.
251 ustawy związkowej, a gdy jest kilka u pracodawcy – ich
wspólnej reprezentacji, a w razie jej niewyłonienia – zakładowej
organizacji związkowej zrzeszającej największą liczbę osób wy-
konujących pracę zarobkową u pracodawcy.

I. Postanowienia ogólne.
§ 1

Organizacja nosi nazwę "Międzyzakładowa Pracownicza Kasa
Zapomogowo - Pożyczkowa przy ArcelorMittal Poland S.A. Od-
dział w Krakowie" i zwana jest w dalszym ciągu w skrócie MPKZP.

§ 2
1. MPKZP:
1) jest koleżeńską organizacją samopomocową,
2) zrzesza na zasadzie dobrowolności pracowników :
a) ArcelorMittal Poland S.A. Oddział w Krakowie,
b) spółek powstałych na bazie komórek organizacyjnych Huty

im.Tadeusza Sendzimira S.A. w Krakowie,
c) spółek z udziałem związków zawodowych, działających w

ArcelorMittal Poland S.A. Oddział w Krakowie, z którymi zawar-
to odrębne umowy,

3) samodzielnie organizuje i prowadzi swą działalność.
2. Terenem działania MPKZP są:
1) ArcelorMittal Poland S.A. Oddział w Krakowie, ul. Ujastek 1,
2) spółki powstałe na bazie komórek organizacyjnych Huty im.

Tadeusza Sendzimira S.A. w Krakowie,
3) spółki z udziałem związków zawodowych, działających w

ArcelorMittal Poland S.A. Oddział w Krakowie, z którymi zawar-
to odrębne umowy.

3. Siedzibą MPKZP jest Kraków ul. Ujastek 1.
§ 3

Celem MPKZP jest wytworzenie u członków:
1) nawyku oszczędności i gospodarności działania,
2) poczucia koleżeństwa i wspólnoty oraz atmosfery wzajemnej

życzliwości,
3) gotowości przychodzenia sobie wzajemnie z pomocą, m.in.

w formie udostępnienia na ten cel własnych oszczędności,
4) umiejętności harmonijnego uwzględniania w każdej sytuacji

interesu osobistego i społecznego, jak również hierarchii po-
trzeb,

5) świadomości solidarnej odpowiedzialności za wspólną dzia-
łalność i jej wyniki.

§ 4
MPKZP realizuje swoje cele na zasadach określonych niniej-

szym Statutem, przede wszystkim poprzez:
1) gromadzenie oszczędności członków MPKZP na Funduszu

A i udzielanie z zebranych środków pożyczek,
2) przyznawanie z uzyskanych środków własnych (Fundusz B)

zapomóg o charakterze:
 a) jednorazowej pomocy bezzwrotnej,
 b) nagród za pracę dla MPKZP,
3) gromadzenie składek na funduszu pośmiertnym (Fundusz D)

i z tych środków przyznawanie zapomóg pośmiertnych oraz po-
krywanie kosztu zakupu wiązanek dla zmarłych członków.

Zebranie rozpoczął Roman Wątkowski od omówienia spotka-
nia z Dyrektorem Generalnym Wojciechem Koszutą (patrz infor-
macja na str.1).

Jak należało się spodziewać, przewodniczący obecni na zebra-
niu oczekiwali najświeższych informacji dotyczących stanu ne-
gocjacji płacowych. Przewodniczący Zarządu KRH stwierdził, że
jak zawsze negocjacje są trudne i sam ich początek nie zasługuje
na dłuższy komentarz. Dowodem tego są oficjalne ustalenia, które
zostały przedstawione w protokole z posiedzenia Zespołu Cen-
tralnego z dnia 23 stycznia br. Strona pracodawcy zapropono-
wała wzrost płac zasadniczych o 175 zł, natomiast strona związ-
kowa 950 zł. Jak widać, rozbieżności są bardzo duże. Wynika z
tego, że osiągnięcie wspólnego stanowiska będzie wymagało
wiele wysiłku z obu stron. W tym momencie nie informujemy o
dodatkowych uzgodnieniach odnośnie m.in. nagrody za wkład
pracy czy nagrody z tytułu osiągnięcia EBITDA. Oczywiście
negocjacje nadal się toczą. Zarówno strona pracodawcy, jak i
strona społeczna deklarują, że ich celem jest jak najszybsze za-
warcie porozumienia, dlatego częstotliwość spotkań na przeło-
mie stycznia i lutego uległa zwiększeniu.

Jak już informowaliśmy, spółki zależne oczekują na ostateczne
ustalenie wzrostu płac w AMP, ponieważ od tego zależeć będzie
wzrost wynagrodzenia w tych firmach. Aby wypłaty nowego
wynagrodzenia możliwe były w lutym (z wyrównaniem od po-
czątku roku) negocjacje powinny zakończyć się najpóźniej 7 lu-
tego 2024. Natomiast by spółki miały czas na podpisanie swoich
porozumień płacowych tak naprawdę informacja o wzroście płac
w AMP powinna trafić do nich już w poniedziałek 5 lutego.

Roman Wątkowski poprosił przewodniczących o cierpliwość,
gdyż planowany termin uzgodnień płacowych jest bliski. Ze
swojej strony zadeklarował, że organizacje związkowe przez cały
czas wypracowują wspólne stanowisko, by było ono jak najbar-
dziej korzystne dla załogi. Mamy nadzieję, że w przyszłym tygo-
dniu przekażemy konkretne informacje i będą one dużo korzyst-
niejsze niż te zaproponowane na początku negocjacji przez pra-
codawcę.

Kontynuując temat podwyżek przewodniczący z innych hut-
niczych spółek (tj. Eko Energia, AMDS, Cognor czy Refracto-
ries) opowiedzieli o przebiegu negocjacji płacowych w ich pod-
miotach. Analogicznie jak w hucie rozmowy te zbliżają się ku
końcowi.

Osoby uczestniczące w zebraniu potwierdziły informacje, któ-
re uzyskaliśmy na spotkaniu z dyrektorem generalnym, mówiące
o zauważalnym wzroście zamówień, a co za tym idzie produkcji.

U  jednego pracodawcy może działać tylko jedna kasa zapo-
mogowo-pożyczkowa. Mogą ją utworzyć osoby wykonujące pra-
cę zarobkową (pracownicy, zleceniobiorcy, świadczeniobiorcy,
itp.) u tego pracodawcy, jeżeli gotowość przynależności do KZP
zadeklaruje co najmniej 10 z tych osób. Utworzenie oznacza
uchwalenie statutu KZP i dokonanie wyboru przewidzianych w
nim organów (art. 7 ust. 2 ustawy).

Cel działania KZP to udzielanie jej członkom pomocy material-
nej w formie nieoprocentowanych pożyczek, a w miarę posiada-
nych środków także zapomóg.

Oczywiście o wynikach wyborów do MPKZP poinformujemy
w naszym związkowym biuletynie. Zanim to nastąpi przytacza-
my wyjątki ze Statutu MPKZP przy oddziale krakowskim AMP.
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ZFŚS w 2024 r – przydatne informacje (dokończenie z poprzedniego tygodnia)

3. Świadczenia turystyczno-rekreacyjne

(...) Do naliczania dofinansowania w 2024 r. ustala się maksy-
malną kwotę w wysokości:

A. 260,00 zł / dzień – w przypadku wyjazdowych turnusów tury-
stycznych,

B. 1.000,00 zł za jeden cykl (10 dni po trzy zajęcia dziennie) – w
przypadku zajęć rekreacyjnych.

W przypadku kilkudniowych wyjazdowych turnusów turystycz-
nych, uprawniony pracownik może skorzystać z oferty dostępnej
w każdej z firm obsługującej Fundusz, ale za pośrednictwem tej
właściwej dla jego obsługi socjalnej.

W przypadku zajęć rekreacyjnych, uprawniony pracownik może
skorzystać tylko z oferty firmy właściwej dla jego obsługi socjalnej.

4. Wypoczynek po pracy - wycieczki

Terenowe Komisje Świadczeń Socjalnych rozpatrzyły i przyjęły
oferty wycieczek, o których mowa w § 14 Regulaminu ZFŚS w Ar-
celorMittal Poland S.A. w 2024 r.

Oferty te sukcesywnie umieszczane są na stronach interneto-
wych firm obsługujących ZFŚS, w zakładkach dedykowanych Ar-
celorMittal Poland:

* Impel Facility Services Sp. z o.o.:
https://zfss.bppartner.com.pl/index.php/arcelormittal/wycieczki
* Hut-Pus S.A.: wkrótce dostępne będą na stronie
http://hpturystyka.pl/kategoria/arcelormittal/
W przypadku wycieczek lub rajdów, uprawniony pracownik może

skorzystać z oferty dostępnej w każdej z firm obsługującej Fun-
dusz, ale za pośrednictwem tej właściwej dla jego obsługi socjalnej.

Przypominany, że Regulamin ZFŚS określa kwotowy limit świad-
czeń w postaci łącznej maksymalnej w 2024 roku wysokości do-
płat i świadczeń z ZFŚS, przypadający na osobę do nich upraw-
nioną. Limit ten zawiera również świadczenia na rzecz uprawnio-
nych członków jej rodziny. Ww. limit jest zróżnicowany i zależny
od dochodu (tabela poniżej). Oznacza to, że w przypadku wnio-
skowania o świadczenie z ZFŚS, którego realizacja spowodowała-
by przekroczenie limitu, realizacja tego świadczenia będzie niższa,
tj. do kwoty ww. limitu.

5. Wczasy pod gruszą

Przypominamy, że przy wnioskowaniu świadczenia „wcza-
sy pod grusza” należy spełnić kilka warunków:

* złożenie wniosku oraz pozostałych wymaganych doku-
mentów, a także przestrzeganie innych postanowień, doty-
czących korzystania ze świadczeń socjalnych,

* potwierdzony nieprzerwany wypoczynek w wymiarze co
najmniej 14 dni kalendarzowych. Możliwe formy potwierdze-
nia to: zaświadczenie wygenerowane przez operatora czasu
pracy z SAP HR 1021/HR (transakcja ZHR_GRUSZA-
_ZASW), potwierdzenie wygenerowane przez pracownika z
HRapki lub wniosek wypełniony i podpisany przez osobę
wyznaczoną w danej komórce organizacyjnej do wprowadza-
nia czasu pracy (tj. przełożony pracownika lub osoba przez
niego wskazana).

* niekorzystanie, w okresie trwania wczasów pod gruszą, z
dofinansowania do wycieczki lub rajdu.

Wymiar co najmniej 14 dni nieprzerwanego wypoczynku to
suma następujących po sobie dni:

* minimum 8 dni urlopu wypoczynkowego,
* dni wolne harmonogramowe, poprzedzające urlop wypo-

czynkowy, w trakcie urlopu i następujące po urlopie,
* w przypadku pracowników pracujących w zmianowej or-

ganizacji pracy - uzupełniające dni wolne od pracy wynikają-
ce z indywidualnego harmonogramu czasu pracy.

Zespół HR, który opracował ten tekst, zwraca uwagę na
ww. dwa warunki tj.: 14 dni nieprzerwanego wypoczynku i
minimum 8 dni urlopu wypoczynkowego. Do ww. dni nieprze-
rwanego wypoczynku w zakresie urlopu zalicza się tylko urlop
wypoczynkowy co oznacza, że nie zalicza się urlop okolicz-
nościowy, urlop związany z siłą wyższa, a także urlop ojcow-
ski, na dziecko do 14 lat itp.

Wnioski można składać na 14 dni przed urlopem. Przy czym
ostateczny termin złożenia wniosku upływa 27 grudnia 2024
roku. Zachęcamy do zapoznania się z dodatkowym informa-
cjami dot. ZFŚS znajdującymi się na stronie Intranetowej

Łączna maksymalna wysokość dopłat i świadczeń z ZFŚS
(zawiera wypoczynek urlopowy pracowników - § 12 Regulaminu  i wypoczynek po pracy - § 14)

Wysokość dochodu na osobę w rodzinie
(w złotych)

do 2.200,00

2.200,01 – 4.100,00

4.100,01 – 6.500,00

Powyżej 6.500,00

Łącznie na pracownika i zawiera uprawnionych członków jego rodziny
 (w złotych)

3.350,00

1.600,00

900,00

00,00

Lp.

1.

2.

3.

4.

Ponad 3 mld złotych dla firm energochłonnych
Maksymalna wysokość rekompensat z tytułu wysokich cen ener-

gii w 2023 r. dla firm działających w sektorach energochłonnych
wyniesie 3,2 mld zł - poinformował 24 stycznia Urząd Regulacji
Energetyki. Maksymalny limit pieniędzy na rekompensaty jest
zgodnie z ustawą o systemie rekompensat dla sektorów i podsek-
torów energochłonnych obliczany na podstawie ceny uprawnień
do emisji CO

2
.

Indyjski koncern stalowy Tata Steel zatrzyma swoje dwa
ostatnie wielkie piece w brytyjskim Port Talbot - donosi
wnp.pl. Pracę straci aż 2800 pracowników zakładu. Zwolnie-
nia to efekt zmian w firmie. Tata Steel planuje wyłączyć w Port
Talbot piece do końca 2024 r. w ramach przejścia na czystsze
formy produkcji stali. Ponadto krok ten ma na celu poprawę
kondycji ekonomicznej nierentownej spółki.

Zwolnienia w brytyjskiej hucie
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NBS - pismo wydawane przez KRH NSZZ "Solidarność"
dla członków i sympatyków Związku. Nakład 1400 szt.

Redakcja: bud. LTT pok. 104, tel. 12 290 38 29
e-mail: nbs.krh@poczta.fm, solidarnosc@krhhts.pl, www.krhhts.pl

Hutnicza Liga Siatkówki Finał Jesień 2023
W sobotę 20.01.2024 roku odbyła się runda finałowa turnieju

HLS Jesień 2023.
Wyniki grupy  FINAŁ B miejsca 5-8:
ZK Młodzi – PSK/BWG   2:0 (20-16,20-8)
GU – PED   2:0 (20-17,20-13)
PSK/BWG – GU   1:1(20-8,8-20)
PED – PSK/BWG   0:2(14-20, 9-20)
GU – ZK Młodzi    0-2 (9-20, 16-20)
ZK Młodzi –PED    2:0 (20-9,20-16)
V miejsce:  ZK Młodzi  -  6 pkt
VI miejsce: PSK/BWG  -   3 pkt (0,99)
VII miejsce: GU   -  3 pkt (0,95)
VIII miejsce: PED    -   0 pkt
Wyniki grupy FINAŁ A miejsca 1-4:
ZK Oldboje - TUBULAR   0:2 (12-20, 15-20)
TUBULAR – ZSZ HTS   0:2 (11-20,16-20)
ZK Repr. – ZSZ HTS   1:1 (16-20, 20-12)
ZK Repr – ZK Oldboje   2:0 (20-15, 20-12)
ZSZ HTS – ZK Oldboje   2:0 (20-15, 20-18)
TUBULAR – ZK Repr    0:2 (15-20,12-20)
I miejsce: ZK Reprezentacja  - 5 pkt (1,35)
II miejsce: ZSZ HTS  -  5 pkt (1,17)
III miejsce: TUBULAR   - 2 pkt
IV miejsce: ZK Oldboje   -  0 pkt

Jak informuje red. Piotr Myszor na łamach portalu wnp.pl, kry-
zys na Morzu Czerwonym może zmniejszyć napływ stali importo-
wanej na unijne rynki. To szansa dla rodzimych producentów, ale
i kłopoty dla odbiorców stali. Jedno jest pewne - będzie drożej.
Poniżej kilka cytatów ze wspomnianego artykułu.

(...) Ataki rebeliantów Huti na statki od tygodni zakłócają ruch
statków zmierzających przez Morze Czerwone do Kanału Su-
eskiego.To jeden z najczęściej wykorzystywanych morskich ka-
nałów logistycznych. Według firmy analitycznej MEPS Interna-
tional w normalnych warunkach przechodzi tamtędy 15 proc.
całego ruchu statków na świecie.

(...) Według agencji Reutera, od początku ataków Huti, już 20
światowych armatorów podjęło decyzję o wydłużeniu tras swo-
ich statków i opłynięciu Afryki, zamiast ryzykowania przejścia
przez Morze Czerwone w kierunku Kanału Sueskiego.

(...) Część armatorów ze względu na niebezpieczeństwo posta-
nowiła omijać ten rejon i pływać wokół Afryki – to znacznie wy-
dłuża trasę i podnosi koszty. Według specjalistów trasa wokół
Afryki jest nawet o trzy tygodnie dłuższa, a przewóz każdej tony
stali droższy o 75 dolarów.

(...)  Cytowane przez serwis Steel Radar oświadczenie niemiec-
kiego koncernu ThyssenKrupp sugeruje, że na razie sytuacja ta
nie spowodowała problemów z dostawami. Uczestnicy rynku
spodziewają się jednak zmniejszenia dostępności azjatyckiej stali
na rynku, co już wróży wzrosty cen. Wspierane oczywiście przez
wewnętrzne czynniki, takie jak wzrost cen surowców i energii.
Pierwszą „jaskółką” jest podwyżka cen zapowiedziana już przez
ArcelorMittal.

(...)   „Unijni producenci prawdopodobnie z radością przyjmą
zmniejszoną konkurencję ze strony importu” – konkluduje MEPS,
zaznaczając przy tym, że konflikt na Bliskim Wschodzie i niepew-
na sytuacja szlaków logistycznych powodują jednak znaczną
niepewność, która może głębiej odbić się na rynku.

Mniej azjatyckiej stali na europejskim rynku

Polski sektor hutniczy w kłopotach
6,75 mln ton – na tyle jest szacowana ubiegłoroczna produkcja

stali w Polsce. Eksperci i przedsiębiorcy uważają, że gorzej już
być nie może.

Polski sektor hutniczy jest w najgorszej sytuacji od wejścia
Polski do Unii Europejskiej. Na załamanie popytu nakłada się
konkurencja importu. Polskie firmy wykrwawiają się w walce o
zlecenia. Branży mają jednak pomóc pieniądze z KPO.

Brak środków z Krajowego Planu Odbudowy sprawił, że w
ubiegłym roku spadek zużycia stali w Polsce był trzykrotnie
wyższy niż w innych krajach UE. Brak inwestycji to załamanie
popytu na wyroby ze stali.

Ceny wyrobów stalowych spadły do poziomu sprzed obecne-
go kryzysu, ale koszty pracy, surowców i nośników energii wciąż
pozostają na wysokim poziomie.

Wykonawcy stosują często stal z importu; krajowa produkcja,
jak przekonują hutnicy, nie jest w żaden sposób chroniona.

Skala planowanych farm wiatrowych na Bałtyku wystarcza,
by myśleć o budowie huty specjalnie na potrzeby tych inwesty-
cji. Taki zakład dałby zatrudnienie na lata.

Przeczytane w Internecie

Uhonorowano statuetkami wyróżniających się zawodników
turnieju:
Krystian Sobota – najlepszy atakujący z TUBULAR Product
Konrad Banaś – MVP turnieju z ZK Reprezentacja
Tomasz Tomżyński – najlepszy rozgrywający turnieju z ZSZ HTS


